
  

 

  

LÄÄNE-VIRU OMAVALITSUSTE LIIT 

JUHATUS 
 

KOOSOLEKU PROTOKOLL 

 

Rakvere         18. november 2024 nr 22 

 

Juhatas Maido Nõlvak. 

Protokollis Riina Must. 

Koosolek algas kell 9.30 ja lõppes kell 10.55. 

Koosolekust võtavad osa juhatuse liikmed: Anti Puusepp (Teams), Kairit Pihlak (Teams), Maido 

Nõlvak, Riho Tell, Indrek Kesküla (Teams), Erki Savisaar (Teams) ja Triin Varek. Koosolekul ei 

osalenud Einar Vallbaum. Osavõtjate registreerimisleht lisatud protokollile. 

Koosolekul osalesid tegevjuht Monika Ehand, raamatupidaja Taivi Oselin, arendusjuht Anu Oja ja 

maakonna haridusasutuste tervisedenduse spetsialist/haridusnõunik Kerli Randalainen. 

Koosolekule on kutsutud Lääne-Virumaa Spordiliidu juhatuse esimees Erich Petrovits ja peasekretär 

Sven Hõbemägi. 

 

Päevakord:  

1. Laulu- ja tantsupeo eelproovide ruumide rendist 

2. Lääne-Virumaa Spordiliidu toetusest. 

3. Regionaalmeetmete jaotumine (KOP, MATA, hajaasutus) 2025. a 

4. Lääne-Virumaa 2024. aasta tervisedendaja ja tervisetegude kinnitamine 

5. VIROL-i seisukoht Kesk-Eesti arenguleppele 

6. Haridusvaldkonna 2025.a tegevused 

7. Üldkoosoleku kokkukutsumine ja päevakorra esitamine: 

1. Töötukassa teenusetutvustus 

2. Regionaalmeetmete jaotumine 2025 (KOP, MATA, hajaasutus) 2025.a kinnitamine 

3. PEEK projekti ülevaade 

4. VIROL-i seisukoht Kesk-Eesti arenguleppele 

 

1. Laulu- ja tantsupeo eelproovide ruumide rendist 

Kuulati tegevjuht Monika Ehandit. Rakvere Vabaduse Kool on esitanud laulu- ja tantsupeo 

eelproovide läbiviimisel ruumide kasutamise tasu määraks 1 EUR/inimese kohta. See teeb esialgse 

osalejate arvu järgi 3987 EUR. Proovide ajad jaanuar – mai 2025.a (19 päeva). 

Toimub arutelu. 

Otsustati: laulu- ja tantsupeo eelproovidel osalemise ruumide kasutamise eest tasuvad 

taidluskollektiivid.  

Teavitada otsustusest kõiki laulu- ja tantsupeo eelproovidel osalevaid kollektiive. 

 

2. Lääne-Virumaa Spordiliidu toetusest 

Kuulati Lääne-Virumaa Spordiliidu juhatuse esimees Erich Petrovitsi ja peasekretär Sven Hõbemägi. 

Lühidalt räägitust: Erich Petrovits tänab VIROLit varasema toetuse ees. Riiklik, 

kultuuriministeeriumi kaudu saadav, toetus spordiliidule väheneb 5%, kuid ettepanek oleks VIROL 

poolt jätkata maakondlike ürituste toetamist. Spordiliit soovib Kultuuriministeeriumile esitatava 

tegevustoetuse taotluse esitamiseks toetuskirja spordiliidu jätkuva rahalise toetamise kohta 2025. 

aastal. 

Otsustati: nõustuda toetuskirja väljastamisega. 



 

 

3. Regionaalmeetmete jaotumine (KOP, MATA, hajaasutus) 2025. a 

Kuulati arendusjuht Anu Oja. Selgitus regionaalmeetmete jaotumise osas lisatud protokollile. 

Toimub arutelu regionaalmeetmete raha jaotumise ja kohalike omavalituste taristuprojektide 

rahastamise osas. 

Indrek Kesküla – MATA raha oleks kõigile üks, sest raha väärtus väheneb. Kaotame kõik ühe palju, 

aga oluline oleks et kaotus oleks võrdne.  

Anu – 7896 eurot saaks ringi tõsta, samas ei tea mis järgmised aastad toovad.  

Maido – igalt valdkonnalt võtta mingi osa? 

Erki Savisaar – kas 5% väheneb kõikidel aastatel? Või 5% võeti ära ja järgmistel aastatel 

vähendatakse seda veel 5%? 

 

10.23 lahkub koosolekult Triin Varek. 
 

Anti Puusepp ettepanek on võtta kõikidelt ridadelt võrdne % ära. 

Maido Nõlvak – ettepanek vähendada Hajaasustus 3000 eurot, KOP (toetus) 3000 eurot ja KOP (rak. 

kulu) 2000 eurot. 

 

Indre Kesküla - vähendaks kõikide aastate taristuprojektide raha võrdselt arvestades, et 2026. ja 2027. 

on samasugune rahastus. 

 

Otsustati: teha VIROL üldkoosolekule ettepanek jaotada regionaalmeetmete: KOP, MATA ja 

hajaasutus alljärgnevalt:  

1. Maakondade arengustrateegiate elluviimise toetusmeede  354 733  

2. Hajaasustuse programm       170 201 

3. Kohaliku omaalgatuse programm     68 564 

4. Kohaliku omaalgatuse programmi rakenduskulud   12 200 

 

4. Lääne-Virumaa 2024. aasta tervisedendaja ja tervisetegude kinnitamine 

Kuulati tegevjuht Monika Ehandit. Ennetusnõukogu on esitanud hindamistulemused. 

Otsustati: kinnitada Lääne-Virumaa 2024. aasta tervisedendajaks Ave Sats, Lääne-Virumaa 2024. 

aasta tervisetegu - Aktiivgrupp KILI ja Lääne-Virumaa aasta tervisesõbralik organisatsioon - Kulina 

Lasteaed  ning võtta vastu otsus nr 81 „Lääne-Virumaa 2024. aasta tervisedenduse valdkonna 

tunnustused“. 

 

5. VIROL-i seisukoht Kesk-Eesti arenguleppele 

Kuulati Indrek Kesküla. Kesk-Eesti arenguleppe töörühma poolt koostatud muudatusettepanekud on 

lisatud protokollile. 

Lühidalt räägitust: Teema on üha olulisem ja rääkisime ELVLs ka tuleviku valdadest ja kas liigume 

Kesk-Eesti arenguleppe suunas või oleme ühtne Virumaa. Kesk-Eesti regionaalse arenguleppe 

nõukogu viimane koosolek enne leppe allkirjastamist toimub 26. novembril kus on vaja teada 

juhatuse seisukohta, et leppe lõppteksti VIROL üldkoosolekul tutvustada. Indrek Kesküla – kui ühele 

variandile ütleme ei, siis peame ka teadma kuidas edasi tegutseme. Allkirjastamine plaanitud 12. 

detsembriks. 

Toimub arutelu Kesk-Eesti arenguleppe teemadel. 

Otsustati: kiita heaks Kesk-Eesti arenguleppe juhrühma esitatud muudatusettepanekud ja esitada 

Kesk-Eesti arenguleppe osas seisukoha kujundamine VIROL üldkoosolekule. 



 

6. Haridusvaldkonna 2025.a tegevused ja MAROde pöördumine HTMi poole seoses kärbetega 

2025.a 

Kuulati maakonna haridusasutuste tervisedenduse spetsialist/haridusnõunik Kerli Randalainenit. 

Ettekanne 2024.a haridustegevustest ja 2025.a fookusteemadest lisatud protokollile. 

 

Info 2024.a haridustegevustest ja 2025.a fookusteemadest võeti teadmiseks. 

 

Tegevjuht Monika Ehand tutvustab MAROde ühispöördumist HTMile. 

Otsustati: nõustuda MAROde  ühispöördumise saatmisega HTMle.  

 

7. Üldkoosoleku kokkukutsumine ja päevakorra esitamine 

Otsustati: kutsuda kokku VIROL üldkoosolek 29.11.2024 ja esitada järgmine päevakord: 

1. Töötukassa teenusetutvustus 

2. Regionaalmeetmete (KOP, MATA, hajaasutus) jaotumine 2025. aastal 

3. VIROL-i seisukoht Kesk-Eesti arenguleppele 

4. PEEK projekti ülevaade 

 

 

(allkirjastatud digitaalselt)     (allkirjastatud digitaalselt) 

Maido Nõlvak       Riina Must 

juhatuse liige       protokollija 

 


